
2

 امنیت و توسعه 
دو روی یک سکه هستند

وزیــر دفاع گفت: واحدهای نظامی و امنیتی باید 
از نگاه مردم قابل اعتماد باشــند، مردم باید حس 
کنند که نظام می تواند برای آن ها امنیت و آرامش 

به ارمغان بیاورد.
سردار حســین دهقان در همایش ملی بهره وری در 
بخش دفاعی در دانشــگاه عالی دفاع ملی، عنوان 
کرد: سپاهیان به اذن الهی و فرمان خدا پناه گاه ملت 
هستند، شکوه دین و راه های تحقق امنیت هستند. 
فلسفه دولت ها همین اســت که مردم در امنیت به 

زیست فردی و اجتماعی بپردازند. 
وزیــر دفاع با بیــان اینکه دولت هــا وظیفه دارند 
امنیــت را تامیــن کننــد، یــادآور شــد: امنیت و 
گر جامعه فقر  توســعه دو روی یک سکه هستند. ا
و ناکارآمدی داشــته باشد، از درون دچار گسست 
می شود پس توسعه پشتوانه ای برای امنیت است 

و امنیت لازمه وجود توســعه است.
وزیــر دفاع با تاکید بر اینکــه حکومت ها خدماتی 
را ارائــه می کنند که امنیت یکی از آن ها اســت، 
گفت: امنیت نیاز اصلی هر جامعه اســت که باید 
وجود داشــته باشــد، تا زمانی که انســان در کره 
خاکــی زندگی می کند نیاز بــه امنیت دارد. امروز 
کشورهای حاشیه خلیج فارس امنیت را می خرند 
اما این هــا امنیت ایجاد نمی کند، آن ها ابزاری را 
می خرند کافی اســت صاحب این ابــزار نخواهد 

گذار کند و یا راه اســتفاده را بگوید. وا
او با اشــاره به اینکه امنیت قائل به ذات است و با 
خرید ابزار به دســت نمی آید، گفت: امنیت امروز 
زمینه کسب و ارتقای بهره وری را فراهم می کند. 
امنیت یک کالای غیرقابل واگذاری اســت همه 
باید به طور یکســان از آن بهره بگیرند، هرکســی 
که زیر چتر یک حکومت سیاسی زندگی می کند، 
می تواند از آن اســتفاده کند مگر کسانی که آن را 
بــه خطر می اندازند. واحدهــای نظامی و امنیتی 
بایــد از نگاه مردم قابل اعتماد باشــند، مردم باید 
حــس کنند که نظام می تواند برای آن ها امنیت و 

آرامش به ارمغان بیاورد.
وزیــر دفاع بــا بیان اینکه درســت بــه کار گرفتن 
از  بســیاری  زمینه ســاز  نــد  می توا بهــره وری 
پیشــرفت ها باشــد، گفت: ما بایــد منابع را جایی 
ســرمایه گذاری کنیــم کــه بیشــترین بازدهی را 
داشــته باشــند. ما باید بر اولویت های خود تمرکز 
داشــته باشیم تا بتوانیم به اهداف خود دست پیدا 
کنیم. وقتی منابع و اقدامات در جای خود نباشد، 
نمی تواند بهره وری رخ دهد، ما باید به حداکثری 
قدرت بازدارندگی دســت یابیم زیــرا نقش مهمی 

در توسعه ملی دارد.
او افــزود: ما باید آمادگی این را داشــته باشــیم 
که دچــار غافل گیری راهبردی نشــویم و بتوانیم 
بهتریــن تصمیــم را بگیریــم و پیروزمندانه عمل 
کنیــم. مــا مــردان هزینه هســتیم، دنبــال این 
هســتیم کــه چگونه منابــع را بگیریــم اما حاضر 
نیســتیم بــه دنبال جایگزین آن باشــیم و با پایان 
مســئولیت مان دیگــر برایمــان مهم نیســت چه 

می افتد. اتفاقی 
ســردار دهقــان یادآور شــد: مــا نیــاز داریم که 
قابلیت محور حرکــت کنیم یعنی داشــته هایمان 
را به گونه ای توســعه دهیم که افزایش پیدا کند. 
مهم ترین عنصری که می تواند قوام ســازمانی به 
همراه داشــته باشــد، نیروی انســانی است، این 
عنصر مهم اســت زیرا مورد نیاز ســازمان بزرگی 
مانند نیروهای مســلح است، آن ها شکل دهنده 

امنیت است.

دفاع مقدس مانند نفس کشیدن بود
رهبر انقلاب: اشتباه برخی در چالش اقتصادی نشان دادن احساس ضعف بود

رهبر معظم انقاب اســامی صبح امروز )دوشــنبه( در دیدار دست اندرکاران 
راهیان نور و جمعی از ســرداران و رزمندگان دفاع مقدس، دوران هشت ساله 

دفاع مقدس را یکی از ثروتهای فرهنگی ناب و ارزشمند کشور دانستند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه راهیان نور، ابتکاری بســیار بزرگ 
و مهم و یک فناوری نوین برای اســتفاده از ثروت و معدن طای دفاع مقدس 
است، گفتند: تنها راه مقابله با طراحی های فرهنگی بدخواهان، تولید فرهنگی 
و اســتفاده از ثروت غنی و سرچشــمه قوی دوران دفاع مقدس در همه عرصه 

ها است.

نباید گذاشت دفاع مقدس فراموش شود
رهبر انقاب اســامی با تشکر از دست اندرکاران راهیان نور، با اشاره به تأکید 
خداونــد در قرآن کریم مبنی بر یادآوری ایام اللــه و روزهای بزرگ و تأثیرگذار، 
دوران دفاع مقدس را از جمله ایام الله و روزهای تاریخ ساز ملت ایران خواندند 
و افزودنــد: به هیچ وجه نباید گذاشــت که دفاع مقــدس و درس های آن به 

فراموشی سپرده شود.
حضــرت آیت الله خامنه ای، راهیان نــور را عاملی برای جلوگیری از فراموش 
شدن ارزشــها و درس های دوران دفاع مقدس خواندند و خاطرنشان کردند: 
برای پیشرفت و اعتای هر کاری باید بطور مستمر از آن مراقبت کرد تا آن اقدام 
از مســیر اصلی منحرف نشــود و البته پیشرفت و اعتا نیز با گفتن و آمار دادن 
محقق نمی شود بلکه باید محصول و نتیجه کار را بر روی زمین مشاهده کرد.

ایشان با اشاره به ثروتهای طبیعی و انسانی ملتها و کشورهای مختلف گفتند: 
ملت و کشور ایران دارای ثروتها و نقاط قوت فراوان طبیعی و انسانی است اما 
یکی از مهمترین ثروتها و ارزشهای فرهنگی، »وجود روحیه اعتقاد به مجاهدت 

و انگیزه حرکت در راه دین« در میان اکثریت مردم است.
رهبــر انقاب اســامی افزودند: »اعتقاد به ایســتادگی در مقابــل زورگو« و 
همچنیــن اعتقاد به اینکه »اگر ایســتادگی کنیم بدون تردید بر دشــمن غلبه 
خواهیم کرد«، از دیگر ثروتها و ارزشهای فرهنگی ملت ایران است که اگر زنده 
نگه داشــته و به میدان آورده شوند، منشــأ کارهای بزرگی خواهند بود همانند 

آنچه که در پیروزی انقاب اسامی و در دوران دفاع مقدس، اتفاق افتاد.
حضرت آیت اللــه خامنه ای درخصوص جنگ تحمیلی به یک نکته کلیدی و 
مهم اشاره کردند و گفتند: علت شروع جنگ تحمیلی این بود که دشمن بعثی 
و حامیانش در ما احساس ضعف کردند و اگر از تصرف چند روزه تهران مطمئن 

نبودند، قطعاً جنگ را آغاز نمی کردند.
ایشــان تأکید کردند: این، یک قاعده کلی اســت که »احساس ضعف موجب 

تشویق دشمن به حمله خواهد شد«، بنابراین اگر می خواهید دشمن را از تهاجم 
منصرف کنید، باید از نشان دادن احساس ضعف بپرهیزیم و نقاط قوت فراوانی 

را که در اختیار داریم، آشکار کنیم.
رهبر انقاب اسامی با تأکید بر اینکه این قاعده کلی در عرصه های فرهنگی 
و اقتصادی نیز صادق است، افزودند: اشتباه برخی در چالش بزرگ اقتصادی 
که کشور اکنون دچار آن است، این بود که در زمینه اقتصادی اظهار ضعف شد 

و دشمن دید که اینجا می توان فشار آورد و فشار را زیاد کردند.

مسئولان مراقب باشند فیلم و کتاب ضد جنگ تولید نشود
ایشان بعد از بیان این نکته بار دیگر به موضوع دوران دفاع مقدس بازگشتند و 
با طرح این سوال که »آیا ایران واقعاً در زمان آغاز جنگ ضعیف بود«، به تبیین 
شرایط آن روزها پرداختند و خاطرنشان کردند: ایران در روزهای آغاز جنگ به 
صورت بالفعل ضعیف بود زیرا نیروی نظامی منسجم و منظم و تجهیزات کافی 
وجود نداشــت و برخی ازتجهیزات هم هنوز ناشــناخته بودند و مهمتر اینکه، 

ملت ایران تا آن زمان تجربه جنگ نداشت.
رهبر انقاب اسامی گفتند: نتیجه شرایط آن روز، این شد که دشمن تا حدود 
۱۲ کیلومتری اهواز پیشــروی کرد اما با نهیب امام بزرگوار که یکی از معجزات 
دهر و از آیات بزرگ الهی بود، نیروهای مسلمان و انقابی اعم از ارتش، سپاه، 
و بسیج به میدان آمدند و ضمن استفاده از امکانات موجود، از نقاط قوت خود 
از جمله مدیریت و ســازماندهی و ابتکار عمل، به خوبی بهره گرفتند و با ایمان 

و شجاعت توانستند صحنه جنگ را دگرگون کنند.
ایشــان با اشاره به فاصله زمانی اندکِ یک سال و نیم از شهریور سال ۱۳۵۹ تا 
فروردین سال ۱۳۶۱، خاطرنشان کردند: نیروهای مؤمن و انقابی در این مدت 
توانستند پیشروی دشــمن تا نزدیکی اهواز را به عملیات فتح المبین و اسارت 
حدود دوازده هزار نفر از نیروهای دشمن تبدیل کنند و این، یک ثروت بزرگ و 

ارزشمند برای همه دورانها است.
رهبر انقاب اسامی با انتقاد از افراد و جریانهایی که تاش دارند دوران دفاع 
مقدس را در جامعه کمرنگ کنند و یا بر ضد آن سخن می گویند، افزودند: این 
افراد همانند کســانی هستند که کتابهای خطی نفیس یک ملت را آتش بزنند 

و یا ثروت نفت یک ملت را به دریا بریزند.
حضرت آیت الله خامنه ای، بی توجهی به دوران دفاع مقدس یا حرکت در جهت 
مخالف آن را، از بین بردن ثروت ملیِ تاریخ ســاز ملت خواندند و تأکید کردند: 
مســئولین باید در این خصوص مراقب باشند و نگذارند فیلم یا کتاب یا مطالب 

دیگر بر ضد ارزشها و گنج عظیم دفاع مقدس، تولید شود.

ایشان با اشاره به اینکه برخی ها دو مقوله را با یکدیگر اشتباه می گیرند، گفتند: 
در اینکه جنگ خشن و خسارت بار است، شکی نیست اما سؤال مهم این است 
کــه اگر ملتی مورد تهاجم قرار گیرد ولی نیــرو و قدرت خود را به میدان نیاورد، 

چه اتفاقی خواهد افتاد؟
رهبر انقاب اسامی افزودند: دوران دفاع مقدس در واقع مقوله ای حیاتی و 
همچون نَفَس کشــیدن برای ملت ایران بود و اگر این نَفَس کشیده نمی شد، 

ملت می مُرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، خاطرات فراوان، پرمغز و گویای دوران دفاع مقدس 
را ثروتی عظیم و ملی دانستند و تأکید کردند: آن رزمنده همدانی که در دوران 
دفاع مقدس بیست سال بیشــتر نداشت، در خاطرات خود به ما می آموزد که 
»اگر می خواهی از سیم خاردار رد شوی ابتدا باید از سیم خاردار نَفس خود عبور 

کنی« یعنی تا هنگامی که گرفتار خود هستیم نمی توانیم کاری انجام دهیم.

راهیان نور فناوری استفاده از ثروت دفاع مقدس است
ایشــان با تأکید بر اینکه اســتفاده از هر ثروت و گنجی نیازمند فناوری است، 
خاطرنشان کردند: راهیان نور در واقع فناوریِ استفاده از ثروت عظیم و معدن 

طای دوران دفاع مقدس است.
ایشــان لازمه دســتیابی به بنیه قــوی در اقتصاد و سیاســت را هم، بنیه قوی 
فرهنگی دانســتند و با تأکید بر اینکه سرچشــمه قوت فرهنگی کشور، دوران 
دفاع مقدس است، افزودند: فرهنگ نیز همانند اقتصاد است و اگر در عرصه 
فرهنگی تولید نداشته باشیم، نیازمند واردات خواهیم شد و نتیجه واردات هم 

»کمر راست نکردن تولید داخلی« خواهد شد.
رهبر انقاب اســامی در همین خصوص به برخی مســائل اقتصادی کشور 
اشاره کردند و  گفتند: امروز یکی از مشکات کشور، واردات فراوان و تا حدی 

بی حساب و کتاب در مقابل تولید ناقص داخلی است.
حضرت آیت اللــه خامنه ای نتیجه پایین بودن تولیــدات فرهنگی را، واردات 
رسمی و قاچاق در بخش فرهنگ خواندند و خاطرنشان کردند: اکنون واردات 
فرهنگی زیاد اســت و همه این موارد در چارچوب طراحی دشمنان برای تغییر 
دادن نســل جوان از نسلی عاشق انقاب و امام و ارزشها به یک عنصر وابسته 

به فرهنگ غرب و بی خاصیت برای کشور است.
ایشــان طراحی هــای فرهنگــی را خطرناک تر از توطئه هــای امنیتی و حتی 
تهدید نظامی دانستند و افزودند: حرکت نظامی دشمن، ملت را مستحکم تر و 
منســجم تر می کند اما حمله فرهنگی اراده ها را تضعیف می کند و نسل جوان 

را از کشور می گیرد.

کاندیداهای »یکتا« پذیرفته اند در قالب »جمنا« فعالیت کنند
نماینــده اصولگــرای کرمان با ابراز امیدواری از ایجاد فضای پرشــور انتخاباتی با حضور کاندیداهای متعدد در انتخابات ریاســت جمهوری، بر عدم حمایت احمدی نژاد از کاندیداهای انتخابــات تاکید کرد و گفت: کاندیداهای »یکتا« 
پذیرفته انــد در قالــب »جمنــا« فعالیت کننــد. محمدمهدی زاهدی در مــورد کاندیداتوری خود و تعدادی دیگــر از چهره های اصولگرا برای شــرکت در انتخابات دوازدهمین دوره ریاســت جمهوری اعام کرد: واقعیت این اســت که 
هرچه مشــارکت مردم در انتخابات بیشــتر باشــد، وحدت ملی، اقتدار و انســجام درونی کشــور را افزایش می دهد و به نفع کشــورمان خواهد بود. نماینده اصولگرای کرمان در مجلس شورای اســامی یادآور شد: امیدواریم با حضور 
کاندیداهای متعدد، شــور و نشــاط در فضای کشــور ایجاد شــده و منجر به مشارکت بسیار بالای مردم در انتخابات این دوره شــود. نماینده اصولگرای کرمان در مجلس در پاسخ به این ســوال مکرر درباره احتمال همکاری انتخاباتی 
بــا احمدی نــژاد اعــام کرد: تا جایی که بنده اطاع دارم، آقای احمدی نژاد قرار نیســت از هیچ یک از کاندیداهای انتخاباتی حمایت کند. او ادامه داد: باوجود این که موضع احمدی نژاد این اســت کــه از هیچ یک از کاندیداها حمایت 
 نکنــد، گــروه »یکتا« در پروســه ای که جبهه مردمی نیروهای انقاب موســوم به »جمنا« طی می کند، چنــد کاندیدا معرفی کرده و با این حال، همه عزیزانــی که به عنوان کاندیدای »یکتا« وارد عرصه انتخابات شــدند، پذیرفته اند که 

در قالب »جمنا« فعالیت کنند.

سیاسی
دوشــنبه 16 اســفند ماه 1395

سوژه روز

صداوسیما به صورت مهندسی شده سعی در تخریب مجلس و دولت دارد
محمود صادقی نماینده مردم تهران در مجلس طی نامه ای به رئیس ســازمان صدا و ســیما، خواســتار توجه و التزام 

عملی به قوانین موضوعه و سیاست های انتخاباتی اباغی مقام معظم رهبری شد.
صادقی در این نامه نوشــت: یکی از عواملی که نقشــی تعیین کننده در ســامت انتخابات دارد، سامت تبلیغات و 
برخورداری برابر نامزدها از امکانات تبلیغاتی اســت. از این رو »بهره مندی داوطلبان در تبلیغات انتخاباتی با تقســیم 
برابر متناسب با امکانات در هر انتخابات حسب مورد از صدا وسیما« به عنوان یکی از سیاست های هجده گانه کلی 

انتخابات اباغی مقام معظم رهبری مورد تصریح و تاکید قرار گرفت. 
وی افزود: عاوه بر این مطابق اصل ۱7۵ قانون اساســی » در صدا وســیمای جمهوری اســامی ایران، آزادی بیان و نشــر افکار با رعایت موازین 
اســامی و مصالح کشــور باید تامین گردد.« خاطر نشان می سازد منشاء برخی از مناقشات در بعضی از انتخابات گذشته کم توجهی صدا و سیما به 
این وظیفه بوده است. این نماینده مجلس تاکید کرد: متاسفانه عملکرد صدا وسیما آشکارا سمت و سوی جناحی دارد و به ویژه پس از اعام اسامی 
کاندیداهای احتمالی یک طیف خاص، به این نگرانی دامن زده که گویا به رغم اباغ این سیاست ها قرار نیست تحولی در رویه های گذشته سازمان 
ایجاد شــود. به وضوح مشــاهده می شود بعضی از نامزدهای احتمالی از هم اکنون که بیش از دو ماه به انتخابات مانده، به بهانه های مختلف روی 
آنتن قرار می گیرند و آشکارا سعی در چهره سازی از آنها می شود. همچنین در پوشش اخبار مجلس، خبرها و مصاحبه ها به صورت مهندسی شده 

و عمدتا با تخریب رویکرد مجلس و دولت بازتاب داده می شود.

واکنش روز

ایراد شورای نگهبان به برنامه ششم بدعت نیست
سخنگوی شورای نگهبان در کانال تلگرامی خود پاسخ نامه مطهری به آیت الله جنتی را داد. عباسعلی کدخدایی در 
کانال تلگرامی خود در یادداشتی با عنوان »بدعت یا فراموشی« نوشت: در پی ایرادات وارده به برنامه ششم توسعه از 
ســوی شــورای نگهبان و از جمله ایراد اصل ۱۱۰ به دلیل اصاح نکردن ایرادات مجمع تشخیص مصلحت ارسالی 
از ســوی شــورای نگهبان، اظهار نظرهای متفاوتی از سوی برخی از نمایندگان محترم صورت گرفت و یک نفر نیز به 

صورت مکتوب مطالبی را نوشت که نشان از بی اطاعی وی از آنچه در گذشته اتفاق افتاده است، دارد. 
وی افزود: موضوع مغایرت مصوبات مجلس باسیاســت های کلی نظام و مخصوصا برنامه های توســعه و یا قوانین 

بودجه از سالهای ۸۴ به بعد مطرح بود و در بودجه های سال ۸7، ۹۳ و در قانون برنامه پنجم عین ایرادات مجمع تشخیص مصلحت برای مجلس 
ارسال می شد تا مجلس نسبت به اصاح آنها اقدام نماید.

کدخدایی با اشــاره به ســابقه این اتفاق درمورد برنامه پنجم نوشــت: البته قبل از آن این ســوال مطرح بود با توجه به اینکه نظارت بر اعمال سیاست 
های کلی بر عهده مجمع تشخیص مصلحت واگذار شده است، نحوه اباغ آن چگونه باید باشد. یک راه این بود که مجمع ایرادات را برای شورای 
نگهبان ارسال نماید و شورا با ورود ماهیتی و تفصیلی چنانچه نظرات جمع را وارد دانست مراتب را به مجلس اعام کند که در این صورت ایراد شورا 
تلقی شــده و مســیر خود را همانند دیگر مصوبات طی خواهد کرد. راه دوم اینکه مجمع پس از بررسی، ایرادات را برای شورای نگهبان ارسال نماید و 

شورا ایرادات را عینا برای مجلس ارسال کند. که نهایتا این روش دوم در آئین نامه مجمع پذیرفته شد و به عنوان ماده 7 آن درج شد.


